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П Р О Т О К О Л 

№ 13 

 

Днес, 27.01.2025 г., от 13:00 часа в зала 304 на Община Шумен се проведе заседание на ПК по 

„Младежки дейности и спорт”. 

На заседанието присъстваха:   

ЯНКО ЯНКОВ                                председател 

ПАВЕЛ КАРАИВАНОВ      зам. - председател 

РЕНИ ЦАНКОВА                                       член  

СТОЯН СТОЯНОВ                                     член 

ПАВЕЛ ПАВЛОВ                                       член 

ПЕТЪР ПЕТРОВ                                         член 

ВЕСЕЛИН ПЕНЧЕВ                                   член 

 

На заседанието присъства още: г-н Румен Въков – началник отдел „ Правно осигуряване и 

закон за обществените поръчки“; г-жа Юлияна Христова – началник отдел „Образование, наука и 

развитие“; г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм”; г-жа Елена 

Димчева - мл. експерт „Проекти, програми и интеграционни политики”; журналисти. 

 

Заседанието беше открито и ръководено от председателят на комисията г-н Янко Янков.  

 

Гласуване: 

 С 6  гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” комисията прие следния дневен ред:  

  

I. Докладни записки за предстоящата сесия.   
1. Приемане на Общински план за младежта за 2025 г.- докладна записка от Докл.: доц. д-р 

Виктория Ковчазова – зам.-кмет „Образование и култура “на Община Шумен /За Кмет, съгл. Заповед 

№РД-25-078/16.01.2025г.//т. 22 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

2. Годишен отчет за 2024 год. За изпълнението на Програмата за управление на Община 

Шумен 2023-2027 г. - докладна записка от проф. Христо Христов - кмет на община Шумен /т. 23 от 

дневния ред на предстоящата сесия/. 

3. Отчет за дейността на Общински съвет Шумен за периода 01.07.2024 г. - 31.12.2024 г.- 

докладна записка от г-жа Ася Аспарухова – председател на ОбС /т. 27 от дневния ред на 

предстоящата сесия/. 

 

II. Разни. 
1. Избор на представители от членовете на ПК МДС, които да бъдат включени в комисия 

съгласно реда на Наредбата за условията и критериите за финансово подпомагане на спортните 

клубове в община Шумен. 
2. Избор на представители от членовете на ПК МДС, които да бъдат включени в комисия 

съгласно Правилника за условията и реда за финансово подпомагане при организация на спортни 

мероприятия, организирани от спортни клубове на територията на община Шумен извън календара 

на съответната федерация.  
 

ПО ПЪРВА ТОЧКА 

Докладни записки за предстоящата сесия. 

 
1. Приемане на Общински план за младежта за 2025 г.- докладна записка от доц. д-р 

Виктория Ковчазова – зам.-кмет „Образование и култура “на Община Шумен /За Кмет, съгл. Заповед 

№РД-25-078/16.01.2025г.//т. 22 от дневния ред на предстоящата сесия/ 
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Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС даде думата за разяснения, мнения и становища. 

Г-жа Елена Димчева - мл. експерт „Проекти, програми и интеграционни политики”, направи 

подробни разяснения по докладната записка, както и на законовите предпоставки за приемане на 

Общински план за младежта за 2025 г. 

Г-н Стоян Стоянов – член на ПК МДС -  „Целевата група, която е свързана с учениците, как 

точно се достига до тях?“ 

Г-жа Елена Димчева - мл. експерт „Проекти, програми и интеграционни политики” – 

„Трудно е, стараем се. С помощта на Общински младежки съвет, те разпространяват чрез интернет 

пространството за дейности, които предстоят и ще се състоят в града като събития. За сайта на 

Общината, на нас ни е ясно, че много трудно младежите ще отворят този сайт. Те са ни свръзката и 

вече в ОДК имаме училищен парламент, тепърва ще започнем съвместно да работим и с него. Те са 

съответно представители на различните училища. Плавен е процесът особено сега с новата стратегия 

ще видим вече в отчета какво сме успели да изготвим.“ 

Г-н Стоян Стоянов – член на ПК МДС - „А конкретно с училищата как се работи в този 

случай, тоест има ли връзка нещо от рода на общинска администрация – директори и заместник-

директори на училища?“ 

Г-жа Елена Димчева - мл. експерт „Проекти, програми и интеграционни политики” –

„Свръзката ни е Общински младежки съвет. Те са разпространителите на информацията и 

комуникацията с училищата.“  

Г-н Стоян Стоянов – член на ПК МДС - „Да разбираме, че управлението така да го наречем 

на училищата не е свързано с разпространението на информацията?“ 

Г-жа Елена Димчева - мл. експерт „Проекти, програми и интеграционни политики” –

„Управлението под каква форма имате предвид?“ 

Г-н Стоян Стоянов – член на ПК МДС - „ Директор, заместник-директор.“ 

Г-жа Елена Димчева - мл. експерт „Проекти, програми и интеграционни политики” –

„Ние изпращаме материалите, друг е въпросът дали те достигат до учениците. Това няма как да кажа 

на 100 % дали се случва.“ 

Г-н Стоян Стоянов – член на ПК МДС - „Лично според мен може би там се къса най-

вероятно връзката, защото работата се счита за свършена до момента, в който материалите са 

разпространени.  Оттам нататък какво се случва? Можем ли по някакъв начин да го наречем: „да 

задължим децата“?“ 

Г-жа Елена Димчева - мл. експерт „Проекти, програми и интеграционни политики” –„Не 

можем, затова разчитаме на новите технологии.“ 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „В контекста на казаното от г-н Стоянов, да дам 

една препоръка ако позволите, доколкото съм запознат във всяко едно училище в общината има 

представител от общинска администрация в Общественият съвет на училището, който може да бъде 

свръзката. Връзката между администрацията и младежите да бъде по-тясна.“ 

Г-н Стоян Стоянов – член на ПК МДС - „Може би и някакъв стимул за децата, да бъдат 

мотивирани по някакъв начин, да се включат във въпросната инициатива.“ 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Интересуваме „Стратегическа цел 5.2.: Насърчаване 

на младежта към здравословен начин на живот, здравословно хранене, физическа активност и 

спорт.“ Тук виждам има заложени неща, това са традиционните неща. Тази Стратегия е за 

младежите до 29 годишна възраст, а тук ще участват само ученици до 18 годишна възраст, които 

посещават учебни занятия. Ето и кросът „Златна есен“, и ученическите игри също са там, 

лекоатлетическата щафета „Денят на Европа“, всички тези игри са за ученици. Къде са останалите 

младежи от 18 до 29 годишна възраст? Те в какво ще участват като спорт?“ 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „Те са на работа.“ 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Не са само на работа, те могат и да плуват. Има ли нещо 

предвидено и за тях, защото на 18 години не свършва спортния живот? Предвижда ли се нещо за 

тази възрастова група?“ 

Г-жа Елена Димчева - мл. експерт „Проекти, програми и интеграционни политики” –

„Първо да кажа, че този план е изцяло с общински бюджет. В смисъл такъв, ние не сме включили 

инициативи на външни организации. Младежките проекти, които финансира Община Шумен, 
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надяваме се ще видим догодина дали има спортни инициативи, това са инициативите на ученическа 

спортна школа. Тази година Община Шумен не е планувала за друга възрастова група.“ 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Благодаря за отговорът. Моята препоръка за следващата 

година е да видим нещо за другите, тези над 18 годишна възраст. Все пак и те са млади хора, да не 

ги изпускаме. Благодаря.“ 

Г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм” – „Това нещо е 

правилно като запитване, но връщайки се така в нашият опит дори когато правим „Един ден на 

предизвикателствата“, което е ден на предизвикателствата към всички отново се срещаме с деца, 

които са организирани от училищата. Това нещо е пуснато като намерение младежите в нашия град 

да дойдат, да се съберат и да спортуват даден вид спорт. Да се предизвикват, както се казва. Това 

прави впечатление, че активността във вече по-голямата възраст става много трудна, защото ако те 

са ангажирани в някаква трудова дейност трябва да обърнем внимание на съответното да речем 

предприятие, така да го кажа или фирма. Тук може би се къса връзката или тук е нещото, върху 

което трябва да се работи в тази посока. Има доста млади хора, които искат да спортуват, виждаме 

ги ходят, играят футбол, но ако по този начин успеем да обхванем говоря за горната възраст чрез 

техните работодатели. Не да е задължително пак казвам, когато се даде едно мероприятие 

общоградско просто да стига до тях като информация, какво могат те да направят в този ден. Така, 

че и тук към вашето вметване, трябва да помислим в тази посока.“ 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „Благодаря, г-н Даулов. Ако имате 

предложения колеги, нека да ги споделим към администрация. Тази идея, този упрек, който г-н 

Павлов изказа, той го направи и миналата година, когато разглеждахме този план. Тогава също 

беше отбелязано, че повечето инициативи се провеждат с учащи. Явно има нужда да се работи 

повече в тази посока.“  

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Не го приемайте като упрек. Просто като предложение. 

Според мен има доста центрове в Шумен вече и частни, които могат да се включат в тези дейности. 

Частни центрове за групови занимания към всеки фитнес и разни други неща. Младежкият дом 

също може да се включи там все пак има доста групи за спорт. Ако може да ги включим и да мине 

през тях и да организираме някакви събития, както беше бягането тук през месец септември 

„Шумен бяга“. Беше добра инициатива и доста хора се включиха. Мисля, че трябва да търсим такъв 

вариант, а не само да разчитаме на УСШ да направи традиционните мероприятия с учениците и да 

отчетем дейността. След 18 години, те точно тогава се обездвижват вече и започва затлъстяване и 

натрупване на килограми. Ако няма някакъв стимул за активност физическа, изтърваме ги тези 

хора. Благодаря ви.“ 

Г-жа Юлияна Христова – началник отдел „Образование, наука и развитие“ -  „Като първа 

стъпка може би, когато организираме нещо през тази година е да отправим покана към спортните 

клубове, защото във връзка с други събития или конкурси, отправяме покана към тези школи, 

примерно по изобразително изкуство. Просто по-трудно се отзовават. Информираме ги, каним ги, 

но не винаги отсреща се отзовават и участват.“ 

Г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм” – „Когато 

говорим за такава двигателна активност например „Фикосота“ правят прекрасен спортен празник, 

„Алкомет“ правят прекрасен спортен празник. Те обаче са само там, а ние искаме да направим 

нещо, което да може всички да участват.“ 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Защо Общината не организира футболен турнир за 

предприятията? Нека да дойде отборът на „Алкомет“, отборът на „Фикосота“.“ 

Г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм” – „Има такъв 

турнир, организират го синдикалните организации. Безспорно в тази посока може да се работи. 

Това, което го давате като насоки ще го направим като предложение и ще го сведем до вашето 

знание, да знаете как да отреагирате на тези неща. Трябва да знаете какво ще се случи или какво 

няма да се случи.“ 

 Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Трябва да се включат и читалищата, към всяко едно 

читалище има такива дейности. Там са хора, които изявяват желание да спортуват. Ако стигне до 

тях тази информация за събития, може би ще стигне до повече хора и ще участват повече хора, 

което е целта.“     
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Няма  други  желаещи да вземат думата. Комисията премина към гласуване на докладната 

записка.  

 

Гласуване по т. 22 от дневния ред на предстоящата сесия : 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без  „въздържали се” ПК: Подкрепя докладната 

записка. 
 

 

2. Годишен отчет за 2024 год. за изпълнението на Програмата за управление на Община 

Шумен 2023-2027 г. - докладна записка от проф. Христо Христов - кмет на община Шумен /т. 23 от 

дневния ред на предстоящата сесия/. 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС даде думата за разяснения, мнения и становища. 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „С г-жа Русева още миналата година имахме идеи да 

докараме по-големи състезания ва нашия град, които да вдигнат и нивото на спорта, същевременно 

да повишат интереса към туризма в нашия град. Да се привлекат туристи, да напълним хотели, да 

живне икономиката покрай това. Имахме идеи с нея да привлечем етапа на Tour de France. Две 

години беше във Велинград, сега е в Пещера. Имахме разговор да ги поканим да дойдат тук. Те 

търсят нови дестинации да си разширяват географията. Там бяха 1000 човека, доколкото си спомням 

преди 2 години, Велинград беше пълен, наоколо целият район всички хотели, всичко беше пълно. Да 

кажем за Legion Run, те също 2 години бяха в Русе, 2 години бяха в София, тази година още не се 

знае къде ще им е дестинацията. Едни такива масови състезания, които са организирани от големи 

организации, развиват и спорта, повишават мотивацията за спорт на много хора, а същевременно 

развиват и бизнеса и туризма, което е важно за нашият район. Имаме някакви такива идеи с г-жа 

Русева, няма я сега тук, но не знам дали Общината мисли в тази насока, или се отказа от тези неща?“ 

Г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм” – „Ние по 

принцип няма как да се отказваме от такива неща, защото нямаме никакво предложение. Знаете, че 

всяка една организация трябва да има финансова страна, която при всеки един случай това нещо 

трябва да се представи като един такъв план било то финансов или организационен, за да можем да 

отреагираме. Аз сега за първи път чувам, че са правени такива разговори или има такова обещание 

да направим нещо. Община Шумен винаги сме отреагирали ето, погледнете миналата година 

правихме световното по колоездене. Помагаме също на клуба по ориентиране по същия начин. Ние 

винаги, когато някой предложи нещо добро, гледаме според възможностите да отреагираме.“ 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „От „Фикосота“ бяха обещали да съдействат, защото те 

бяха спонсор на Legion Run.“ 

Г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм” – „Не знам 

докога са сроковете.“ 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Щом Община Пещера го е взела етапа на Tour de France в 

България, ние защо да не вземем нещо такова? Това ще повиши престижа от гледна точка на спорта. 

Нека да правим такива неща, това ще живне и повиши икономиката. Трябва ни нещо по-мащабно, не 

че нямаме състезания в Шумен. Някакво по-мащабно състезание, където да дойдат хората със 

семействата си.“ 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „Г-н Павлов, предложението Ви е много добро, 

но трябва да е подплатено с нещо. Ако Вие сте в хода на тези неща може да бъдете инициатор за 

прокарване на един такъв проект мисля, че няма човек в залата, който да не подкрепи такава 

инициатива. Сега излизаме от темата на докладната записка.“ 

Г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм” – „Ако има г-н 

Павлов, предложения да ги направи. Годината започна, бюджета все още не е приет, но трябва да 

имате предвид тези моменти.“ 

Г-н Веселин Пенчев – член на ПК МДС - „Аз исках по частта спорт да взема отношение в 

отчета. Това, което се вижда действително за тази една година има не лош напредък по някои от 



 5

значителните инфраструктурни проекти, които са в областта на спорта. Започна и почти завърши 

бих казал ремонта на ученическия стадион „Цоньо Василев“, като в отчета е посочено, че предстои 

с подкрепа на бизнеса да бъдат изградени 3 помощни игрища, което е похвално. По същият начин е 

включено и за закритият плувен басейн, който е един заварен проект, по който на практика 

същинската дейност започна в рамките на този мандат да се изпълнява. Единственото, по което така 

има неяснота към днешна дата е завършването, даже бих казал започването на ремонта на градският 

стадион „Панайот Волов“ От нашата група има отправено от колегата Данчев едно питане, точно 

във връзка с тези споразумения, които са с МРРБ и осигурените по тях средства. За съжаление това 

е един от проектите, по който няма никакво развитие през тази година и тук е все пак мястото да 

отчетем обективно, че това не по вина на администрацията или Общината, а по вина на 

министерството и към момента няма подписано споразумение за финансиране на стадиона. Това, 

което видях в отговора по питането от кмета е, че на първия етап сумата, която е трябвало да бъде 

отделена за стадиона е 9 249 900 лв. от общо 38 000 000 лв., когато бюджетната година 2024  

приключи, тези средства не са получени и оттук нататък знаете при новото правителство няма 

изобщо яснота дали ще продължи този механизъм на финансиране с т. нар. „инвестиционни 

програми“ и отпускане на средства от МРРБ към общините. Казвам го, защото най-вероятно ако не 

аз, някой друг ще постави този въпрос тепърва и мисля, че трябва да знаем обективно как стои 

развитието изобщо на този въпрос. Тоест изцяло топката е в ръцете на държавата за бъдещето на 

стадиона. От една страна може да се окаже добре, че не беше отпуснат първи етап на 

финансирането, да се започне нещо и да остане недовършено, а пък да се чудим вече как да го до 

финансира Общината, няма как 28 000 000 лв. да се намерят допълнително. Това е нещото, което 

трябва да отчетем – по някои от обектите напредък и по един неяснота за в бъдеще.“ 

Г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм” – „Също и за 

два обекта, които може би всички знаете, че за спортна зала „Младост“ сме одобрени по проект към 

ММС. Също така и за ремонта на многофункционална зала „Арена Шумен“. Тук много правилно се 

зададе този въпрос ние сме одобрени, сумата е ясна, но какво ще се случи? Това зависи от волята на 

новото правителство и от това каква програма ще приемат те за финансиране на такъв тип обекти 

или ще бъде замразена така, че и там вече ще бъдем на изчакване.“ 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „Благодаря, г-н Даулов. Изпреварихте моят 

въпрос, защото в отчета точно в частта за спорт е отразен проекта, по който сме кандидатствали за 

„Арена Шумен“, а този за зала „Младост“ не го открих в отчета на кмета.“ 

Г-н Даниел Даулов - ст. експерт „Младежки дейности, спорт и туризъм” – „Може би е в 

частта по строителство.“ 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „Аз искам да изкажа една благодарност към 

колегите общински съветници и въпреки краткия мандат, от който сме общински съветници мисля, 

че през този период от 1 година успяхме и в нормативните документи, които обслужват спортните 

клубове да направим някои корекции и да създадем един нов правилник за финансирането на тези 

проекти и състезания, които са извън календара на съответните федерации и да има едно по-добра 

прозрачност.“     
 

Няма други желаещи да вземат думата. Комисията премина към гласуване на докладната 

записка.  

Гласуване по т. 23 от дневния ред на предстоящата сесия : 

ПК МДС: Приема информацията от докладната записка. 
 

3. Отчет за дейността на Общински съвет Шумен за периода 01.07.2024 г. - 31.12.2024 г.- 

докладна записка от г-жа Ася Аспарухова – председател на ОбС /т. 27 от дневния ред на 

предстоящата сесия/. 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС даде думата за разяснения, мнения и становища. 

 

Няма желаещи да вземат думата. Комисията премина към гласуване на докладната записка.  

Гласуване по точка 27 от дневния ред на предстоящата сесия: 
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ПК МДС: Приема информацията от докладната записка. 
 

 

ПО ВТОРА ТОЧКА 

Разни. 
 

1. Избор на представители от членовете на ПК МДС, които да бъдат включени в комисия 

съгласно реда на Наредбата за условията и критериите за финансово подпомагане на спортните 

клубове в община Шумен за 2025 г.  

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „По тази наредба председателят на нашата 

комисия участва в комисията за проверка, като трябва да изберем още един член.“ 

Г-н Веселин Пенчев – член на ПК МДС - „Кой беше миналата година?“ 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „Г-н Караиванов.“ 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Ако няма нищо против да продължи. Все пак е запознат, 

навлязъл е в материята. Правя предложение ако няма против да си остане член.“ 

Г- н Павел Караиванов – заместник-председател на ПК МДС – „ Ако останалите колеги са 

съгласни, ще поема задачата.“ 

Няма други предложения.  

 

Гласуване: 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без  „въздържали се” ПК МДС избира за 

членове на комисия, съгласно реда на Наредбата за условията и критериите за 

финансово подпомагане на спортните клубове в община Шумен за 2025 г. – г-н 

Янко Янков – председател на ПК МДС и г-н Павел Караиванов – заместник-

председател на ПК МДС.  
 

2. Избор на представители от членовете на ПК МДС, които да бъдат включени в комисия 

съгласно Правилника за условията и реда за финансово подпомагане при организация на спортни 

мероприятия, организирани от спортни клубове на територията на община Шумен извън календара 

на съответната федерация. 

Г-н Янко Янков – председател на ПК МДС – „Отново трябва да изберем  двама членове – 

председателят на комисията и още един представител от ПК МДС. Давам думата за предложения.“ 

Г-н Петър Петров – член  на ПК МДС – „Аз предлагам г-н Павлов.“ 

Г-н Павел Павлов – член на МДС – „Няма да откажа.“  

Няма други предложения.  

 

Гласуване: 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без  „въздържали се” ПК МДС избира за 

членове на комисия, съгласно Правилника за условията и реда за финансово 

подпомагане при организация на спортни мероприятия, организирани от 

спортни клубове на територията на община Шумен извън календара на 

съответната федерация за 2025 г.  -  г- н Янко Янков – председател на ПК МДС и 

г-н Павел Павлов – член на ПК МДС.  
 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 13:25 часа. 

 

                                                                           ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК: 

                                     /Янко Янков/ 

Протоколист: 

            /София Язаджи/ 


